
D O B R O V O L N Ý  S V A Z E K  O B C Í  L V A  
Zámecké náměstí 70, 691 44 Lednice 

 

Zápis č. 3/2023 ze zasedání valné hromady Dobrovolného svazku obcí LVA 

konané v obci Lednice dne 02. 03. 2023 

 

 

 

Účastníci: viz presenční listina    

 

Omluveni: viz presenční listina 

  

Hosté: viz prezenční listina 

      

 

 

Hlasování je zapisováno vždy v pořadí pro /proti / zdržel se. 

 

Schůze byla zahájena RNDr. Liborem Kabátem ve 13:00 na OÚ Lednice.  

 

Přítomno bylo celkem 10 členů VH DSO LVA. Valná hromada byla usnášení schopná. 

 

RNDr. Libor Kabát seznámil přítomné s návrhem programu v souladu s pozvánkou předanou členům 

valné hromady a v souladu s informací zveřejněnou na úřední desce. K návrhu programu nebyly 

vzneseny návrhy na doplnění. Předsedající dal hlasovat o návrhu programu. 

 

 Program jednání: 

   

1. Úvod, volba ověřovatelů zápisu 

2. MAS LVA 

3. Možnost získání dotace na mobilní kamerové body- JUDr. Milan Fára, vrchní ministerský rada 

MV, Ing. Hrdlička, velitel MP Břeclav 

4. Informace/různé 

5. Diskuse 

6. Závěr 

 

➢  bod č. 1 

Usnesení č. 1/1 

Program jednání byl schválen všemi přítomnými členy.      

Hlasování 10-0-0 

 

RNDr. Libor Kabát navrhl ověřovatele zápisu – pana Mgr. Aleš Hofman a Ing. Martin Důbrava 

Dále předseda navrhl zapisovatelku valné hromady paní Bc. Karolínu Damborskou. 

 

Usnesení č. 1/2 

Navržení ověřovatelé byli schváleni všemi přítomnými členy.     

Navržená zapisovatelka byla schválena všemi přítomnými členy.  

Hlasování 10-0-0 

 

➢  bod č. 2 MAS LVA 

Pan Hlavinka přednesl informace z MAS LVA.  

OPZ+: Dluhová poradna, rozeslán leták na jednotlivé obce. Pan Hlavinka pošle leták elektronicky. Paní 

Laubová, vedoucí dluhové poradny, přijede do jednotlivých obcí a vysvětlí, jak bude dluhová poradna 

fungovat. Při hledání financování se podařilo získat další projekt, ale jen v rámci města Břeclav.  



Pakt starostů a primátorů proběhlo už v některých obcích projednání v Zastupitelstvu. Poslat usnesení 

na MAS LVA. Administrativu zajistí MAS LVA.  

Pan Hlavinka předložil seznam výzev IROPu. Na rozmyšlenou na příští jednání. Nabídka možností 

první 3 opatření. (viz příloha). Spoluúčast je jen 5%, dorovnáno státním rozpočtem.  

Valná hromada MAS v dubnu nebo v květnu. 

Paní starostka Grófová: dotaz na dotační titul na bezbariérovost muzeí. Výzva platí pouze do obecních 

budov. Vybavení obecních muzeí v nabídce je, všichni odkazují na MASky. 

2025 musí být vyčerpáno, jinak hrozí omezení financí.  

Pan starosta Důbrava: Dotaz na dotace na komunitní výsadby stromů kolem cest.  

Předseda: Připravit si dotazy na příště. 

 

Discover LVA 

Pokud prostředky nebudou, tak projekt budou muset skončit. Minimální kofinancování je 150 tis Kč.  

Hlavinka  - zkouší možnosti financování jinde. Dotaze z JMK za podpory MAS LVA. Nejde o úplné 

skončení, ale pozastevení. Prostředky jsou momentálně do dubna.  

Předseda – jednal s nimi ještě individuálně. Nachystáme aktuální propočet a spočítáme, kolik můžeme 

dát. Projekt se budeme snažit udržet v nějaké podobě, aby projekt nepřestal fungovat.  

 

 

Usnesení č. 2/1 

VH bere na vědomí informaci o činnosti MAS LVA 

Hlasování 10-0-0 

   

➢ bod č. 3 Možnost získání dotace na mobilní kamerové body- JUDr. Milan Fára, vrchní 

ministerský rada MV, Ing. Hrdlička, velitel MP Břeclav 

 

Pan předseda přivítal pana JUDr. Fáru a pana Ing. Hrdličku velitele MP Břeclav. Předal slovo panu 

Fárovi. V loňském roce obdrželo MV dopis, že chce náš region řešit bezpečnost. Mám na starosti 

jihomoravský kraj jako koordinátor prevence kriminality. Každý rok MV vyhlašuje dotaci na prevenci 

kriminality, žádosti se podávají do 15. února každého roku. Vyhlášení v polovině prosince. V dubnu se 

rozhoduje o poskytnutí dotace. Rozděluje se celkem 52 mil. Dotace jsou na investice – nejčastěji na 

kamerové systémy a značení kol a na neinvestice – asistent prevence kriminality a na domovníka 

preventistu – Břeclav nejčastěji žádá. Existuje celostátní databáze značení kol REFIZ (nemá přístup 

PČR, jen MP) i evropská databáze DATATEG.  

Žadatelé -  obce, kraje a dobrovolné svazky obcí. Každý rok se zásady pro poskytování dotací mění. 

DSO by mělo zůstat jako žadatel. Stěžejní je vytvoření strategického dokumentu, který musí být 2 letý. 

Základem je bezpečnostní analýza v regionu. Velkou část udělá PČR. Sociodemografická koncepce, 

kterou má zpracovanou Břeclav. A dále vize na co se chceme zaměřit. Osoba odpovědná, která bude 

jasně učená pro jednání s MV. Osvědčila se speciální pracovní skupina, zaměřená na prevenci 

kriminality. Někdo z MP, z policie ČR, probační a medializační služby a ze sociálního odboru… 

Aktuální bezpečnostní analýza je potřeba. Po splnění všech formálních podmínek, je dotace přidělena a 

je zde 10% spoluúčast. Žádost se podává elektronicky. Podpis statutárem a poslat opět datovou 

schránkou na MV. Kamery musí mít stanovisko od PČR. Ideálně, když napíše PČR, že přispěje projekt 

k bezpečnosti v regionu. Výpis z usnesení. Zjistit jak se to bude schvalovat, jestli bude stačit usnesení 

VH nebo usnesení v jednotlivých zastupitelstvech obcí LVA. Účet u ČNB a identifikace osob. Nový 

kamerový systém pouze když je zaručen 24 hodinový monitoring. DSO může získat až 2 mil. Kč. 

Mobilní kamery – odůvodnění v lokalitě, že se přesouvá v rámci aktuální situace. Index kriminality, 

který se vypočítá. Součástí je také popis projektu. Mgr. Tichá – metodicky nápomocná z JMK. 

Stanovisko PČR je zásadní. Změna účelu dotace není možná. Financování, vyúčtování a vyhodnocení 

je prováděno přes krajský úřad. Web: www.prevencekriminality.cz.  

Pan JUDr. Fára zodpoví dotazy jednotlivých členů. Obce co nemají 24 hodinový dohled, můžou uzavřít 

veřejnoprávní smlouvu s MP v BV, přímo určenou jen na dohled přes kamerový systém. Předseda dotaz 

kolik jedno mobilní zařízení stojí. Pan Ing. Hrdlička 300 – 700 tis, záleží, jké funkce kamera umí. Úvaha 

předsedy 4 mobilní kamery. Bylo by několik etap, kdy by ve finální verzi byla k dispozici jedna mobilní 

http://www.prevencekriminality.cz/


kamera pro každou obec. Udržitelnost projektu je 5 let. Není překážkou, když by byla umístěna na 

stejném místě.  

Povinnost mít seznam míst na webu, kde je kamera umístěna.  

Předseda poděkoval panu JUDr, Fárovi a panu Ing. Hrdličkovi za informace poskytnuté ohledně dotace 

na prevenci kriminality.  

 

Usnesení č. 3/1 

VH bere na vědomí informace o možnosti získání dotace na mobilní kamerové body. 

Hlasování 10-0-0 

 

Odchází pan starosta Rous v 15:00 

 

➢ bod č. 4 Informace/různé 

 

Destinační společnost Pálava- LVA  

Pan předseda přivítal pana Galouska. Pan Galousek informoval o vývoji a vzniku nové turistické oblasti 

LVA a Hustopečsko. Propagační materiály může vydávat, jelikož je financována podnikatelskou sférou. 

Strategie rozvoje turistického ruchu. Destinační společnost nemůže mít původní název Pálava a LVA, 

ale propagační materiál tak nazvat může. Ve hře je krajská dotace 600 tis Kč. Dokonce dubna zjistí, zda 

se finance vrátí.  

Předseda Kabát: Otázkou také je, kolik budeme dávat do destinačních společností, jak je budeme 

kofinancovat. Mluví se o 30% z pobytového poplatku v jednotlivých obcích.  

 

Úkol pro pana Galouska: Zpracování varianty systému financování destinační společnosti od roku 

2024 a náznak toho, co můžeme čekat v tomto roce. 

 

Usnesení č. 4/1 

VH bere na vědomí informace od pana Galouska. 

Hlasování 9-0-0 

 

Usnesení č. 4/2 

VH bere na vědomí informaci o podání žádosti o certifikaci do konce března.  

Hlasování 9-0-0 

 

Lichtenštejnské stezky 

Žádost MMGB o podporu akce Lichtenštejnské stezky ve výši 50 tis. Kč. Akce se uskuteční 22. 4. 2023. 

Dotaz pana předsedy, zda podpořit akci. Bude se posuzovat individuálně. Příspěvek upřesníme na 

příštím jednání.  

 

Návrh cyklokoordinátora v rámci DSO LVA 

Žádost o navržení cyklokoordinátora za DSO LVA, nejlépe člověk znalý daného území se zájmem o 

cykloturistiku. Osoba, která má zájem o cykloturistiku, je znalá území a pomáhala by řešit jednotlivé 

aktivity vedoucí k rozvoji cyklodopravy a cyklistiky. Paní Damborská informaci předá na kraj JMK. 

Žádají nás, abychom tak učinilo do 10.3.2023. 

 

Úkol: Starostové promyslí možnost zástupce cyklokoordinátora za DSO LVA.  

 

Agentura ochrany přírody a krajiny 

Obnova jednání CHKO Soutok a Niva Dyje. Nejvýrazněji se týká Lanžhota. Netýká se Velkých Bílovic 

a Valtic. Břeclav přijala usnesení, že vyzývá ministerstvo ŽP ke zřízení CHKO – vláda má 

v programovém prohlášení národní park. Břeclav vnímá CHKO jako cestu menšího zla než je NP.  

 

Odchází pan starosta Osička v 16:30 

 

 



➢  bod č. 5 Diskuse  

Pan starosta Pěček: dotaz na Výletní noviny.  

Úkol - Urgovat paní Wunschovou k vytvoření Výletních novin.  

 

Pan starosta Pěček: Pokračovat v přeshraniční spolupráci s Rakouskem. Naplánovat setkání u nás do 

prázdnin. Naplánovat setkání na nějakou zajímavou akci. 

Pan starosta Pěček a pan starosta Hofman: V pátek 24.2. se uskutečnilo jednání ve Valticích na téma 

geotermální energie v Rakousku. Cena průzkumného vrtu 1 mil eur.  

Pan starosta Pěček: požadavek na umístění loga MMGB na plakát „Historických vlaků“ a uvedení 

informace o existenci Železničního muzea v Břeclavi.  

 

➢ bod č. 6 Závěr  

Termín dalšího jednání VH byl stanoven na čtvrtek 20. 4. 2023 v 13:00 hod na OÚ Lednice. 

konec jednání v 16:45 hod. 

 

Zapsala: Bc. Karolína Damborská  ……………………… 

Předseda: RNDr. Libor Kabát   ………………………. 

 Ověřovatelé: Ing. Martin Důbrava   ………………………. 

   Mgr. Aleš Hofman   ………………………. 

Přílohy zápisu:  

- pozvánka na zasedání VH MAS LVA 

- prezenční listina 

- přílohy dle textu 


